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Więcej pieniędzy, 
więcej remontów

Tunelem w Zielonce pojedziemy już w maju?

W ostatnich tygodniach przy tunelu trwają 
prace wykończeniowe - powstała m.in. podbu-
dowa drogi, zainstalowano krawężniki i wylano 
asfalt. Wykańczany jest chodnik, który powstanie 
tylko po jednej stronie jezdni - powodem jest brak 
miejsca w terenie. Będzie za to wyniesiony powy-
żej poziomu ulicy, dzięki czemu piesi będą mieli 
zapewnione bezpieczne przejście w tunelu. Nad 
tunelem (wzdłuż torów) powstały zaś dwie kładki 
dla pieszych.

Obecnie, w ramach prac wokół nowej prze-
prawy, wykonywane są zjazdy w ul. Piastowską, na 
miejski bazarek oraz wjazd na parking w pobliżu 
„Biedronki”. Powstał też specjalny dojazd, nazywa-
ny oficjalnie „drogą serwisową” dla mieszkańców 
posesji leżących na rogu ulic Kolejowej i Słowa-
ckiego. 

Wołomińskie Przedsiębiorstwo Komunalne, w którego gestii 
jest administrowanie lokalami mieszkalnymi, wprowadza w 
życie procedury pozwalające skutecznie ściągać należności od 
dłużników.                                                                  Czytaj na str. 5

Najbardziej wyczekiwana inwestycja w historii Zielonki jest już na ukończeniu. Prace są na tyle zaawansowane, że gdy nie ma 
robotników na budowie, piesi i rowerzyści już korzystają z nowego udogodnienia.

(dokończenie na str. 7) Mieszkańcy nieoficjalnie korzystają już z tunelu

28 maja w parku miejskim 
w Ząbkach odbędzie się Zlot 
Samochodów Elektrycznych 
i Hybrydowych. To pierwsze 
tego typu wydarzenie w Polsce, 
którego celem jest zaprezen-
towanie jak najszerszej pub-
liczności zalet korzystania z 
samochodów elektrycznych i 
hybrydowych oraz pokazanie 
zmian, jakie zaszły w motory-
zacji na przestrzeni ostatnich 
kilkunastu lat. Wszystko po to, 
aby uświadomić społeczeństwu, 
że elektryczna motoryzacja to 
przyszłość i to bliższa niż mo-
głoby się wydawać.

Zlot 
Samochodów 
Elektrycznych 
i Hybrydowych 
w Ząbkach

(dokończenie na str. 4)
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Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

Wnioski z Konsultacji 
Metropolitalnych

Zapraszam do mojego Biura Poselskiego: 
Ząbki ul. Wojska Polskiego 1 lok. 107, 

po uprzednim umówieniu telefonicznym 
pod nr tel. 731 970 077.

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP

To mieszkańcy powinni zdecydować
Debatę na temat ustawy 

metropolitalnej i likwidacji 
powiatów podwarszawskich 
z udziałem mieszkańców, 
ekspertów i samorządowców 
zorganizowali: starosta woło-
miński Kazimierz Rakowski i 
burmistrz Wołomina Elżbie-
ta Radwan. Ponad 300 osób 
uczestniczyło w tym wyda-
rzeniu, słuchając zarówno 
przeciwników, jak i zwolen-
ników utworzenia metropo-
lii warszawskiej i likwidacji 
kilku powiatów, w tym wo-
łomińskiego. Gości powitali 
starosta Rakowski i bur-
mistrz Radwan. Starosta na 
samym początku podkreślił, 
że nie jest przeciwko powsta-
niu metropolii, natomiast 
jest przeciwnikiem likwida-
cji powiatu wołomińskiego. 
–  Musimy zrobić wszystko, 
żeby ten powiat wołomiński 
dalej istniał, bo to jest nasza 
mała ojczyzna. Nie wyob-
rażam sobie nawet, że po 17 
latach funkcjonowania, i to 
coraz lepszego, trzeba będzie 
bronić tego powiatu. 

W dyskusji jako pierwszy 
głos zabrał dr Mirosław Gro-
chowski, specjalista w zakre-
sie samorządu terytorialne-
go, pracownik naukowy UW, 
a po nim wypowiedzieli się 
prezydent Legionowa Roman 
Smogorzewski i poseł PO 
Jan Grabiec. W niedawnym 
referendum mieszkańcy Le-
gionowa powiedzieli zdecy-
dowane „nie” przynależności 
do metropolii warszawskiej, 
dlatego w Wołominie Smo-
gorzewski powiedział: - To 
mieszkańcy powinni zdecydo-
wać, czy chcą należeć do me-
tropolii, czy nie chcą. Nie je-
steśmy przeciwko metropolii, 
tylko przeciwko nieliczeniu się 
z głosami obywateli. 

Gośćmi specjalnymi 
debaty byli przedstawiciele 
gminy Dobrzeń Wielki, któ-
rzy na wstępie powiedzieli 
krótko: - Przyjechaliśmy was 
ostrzec. Mieszkańcy Dobrze-
nia Wielkiego walczyli prze-
ciwko przyłączeniu gminy 
do Opola, przeprowadzili 
udane referendum. Wszelkie 
protesty i starania okazały się 
bezskuteczne, gmina została 
przyłączona do Opola, co – 
zdaniem obecnych na deba-
cie – spowodowało znaczne 
uszczuplenie środków w jej 
budżecie. 

Na spotkanie zaproszeni 
zostali poseł Jacek Sasin i wo-
jewoda mazowiecki Zdzisław 
Sipiera. W imieniu nieobec-
nych głos zabrał poseł Piotr 
Uściński, który przedstawił 
założenia projektu i korzy-
ści z utworzenia metropolii 
warszawskiej oraz wyjaśniał 
wszelkie – jak określił – dez-
informacje. Poseł przypo-
mniał, że organizowane są 
spotkania z mieszkańcami, 
podczas których omawiany 
jest projekt ustawy metropo-
litalnej.  - Nie spodziewałem 
się, że nasi oponenci tak bar-
dzo zaatakują proponowaną 
ustawę. Czy Wołomin chce 
znaleźć się w metropolii czy 
chce być poza metropolią? 
– pytał poseł i odpowiadał: 
- Wołomin jest na granicy, 
można sobie wyobrazić, że bę-
dzie poza metropolią.

Kolejno głos zabierali 
burmistrzowie, wójtowie, 
radni, mieszkańcy. Debata 
zaczęła się o godzinie 18, o 
19.35 jeden z mieszkańców 
stwierdził: – Do tej pory nie 
usłyszałem ani tak ani nie, 
padły same ogólniki. Może 
nie do końca miał rację, bo 
niektóre z opinii były cieka-
we, niemniej zabrakło de-

cydujących głosów, niewiele 
udało się dowiedzieć ponad 
to, co wiadomo. Tymcza-
sem niewiadomych ciągle 
jest bardzo dużo, mieszkań-
cy powiatu wołomińskiego, 
a zarazem wszystkich jego 
dwunastu gmin, ciągle nie 
wiedzą czy powiat wołomiń-
ski, będzie dalej istniał, czy 
zostanie zlikwidowany ani, 
które gminy zostaną połączo-
ne w metropolię, a które zasi-
lą stan posiadania sąsiednich 
powiatów. Ciągle niewiele 
wiadomo, i to chyba jest naj-
bardziej przerażające. 

Jak wspomnieliśmy na 
początku, w debacie zapla-
nowano udział mieszkańców, 
ekspertów i samorządow-
ców. Tych ostatnich było 
najwięcej, tych pierwszych 
mniej. Trudno orzec, dla-
czego mieszkańcy nie są za-
interesowani debatami czy 

konsultacjami, a tym samym 
swoją przyszłością. Dobrze 
za to, że tak licznie przybyli 
samorządowcy, którzy te-
raz powinni przekazywać 
usłyszane opinie w swoich 
gminach. Rolą lokalnych sa-
morządowców jest podjęcie 
dalszych działań, doprowa-
dzenie do podejmowania 
stosownych uchwał rad gmin 
bądź decyzji o referendum. 
Mieszkańcy każdej gminy 
powiatu wołomińskiego po-
winni wypowiedzieć się w 
tak ważnych, dotyczących 
ich sprawach. To głos miesz-
kańców jest tutaj najważniej-
szy i powinien zostać wzięty 
pod uwagę przez pomysło-
dawców utworzenia wielkiej 
metropolii warszawskiej 
kosztem sąsiadujących z nią 
powiatów. 

Agata Bochenek

Organizatorzy debaty: starosta wołomiński Kazimierz Rakowski 
i burmistrz Wołomina Elżbieta Radwan

Dobiegły końca organi-
zowane przez PiS konsulta-
cje ustawy metropolitalnej. 
Mieszkańcy wypełnili ponad 
70 000 ankiet internetowych, 
natomiast ankiety w formie 
papierowej są wciąż zbiera-
ne od wolontariuszy i liczone. 
Ja sam odbyłem kilkadzie-
siąt spotkań z mieszkańcami 
gmin podwarszawskich, za-
równo podczas spotkań or-
ganizowanych w większych 
salach, jak również małych 
spotkań na bazarach lub te-
renach wiejskich, gdzie do-
jeżdżaliśmy moim Mobilnym 
Biurem Poselskim. Odbyłem 
więc wiele godzin spotkań 
z grupami i indywidualny-
mi mieszkańcami. Choć na 
ogólne podsumowanie trzeba 
trochę poczekać, to moje (na 
gorąco) wnioski z tych kon-
sultacji są następujące:

* Duża część samorzą-
dowców obawia się likwida-
cji powiatów podwarszaw-
skich. Taka zmiana wiązałaby 
się bowiem z likwidacją po-
nad 200 stanowisk radnych 
powiatowych i kilkudziesię-
ciu stanowisk wykonawczych 
(starostów, wicestarostów, 
członków zarządów, gabi-
netów politycznych itd.) Za-
miast tego ustawa przewidu-
je jedynie 51-osobową radę 
metropolii i urząd prezyden-
ta metropolii. Planowane 
zmniejszenie administracji 
boli szczególnie tych, którzy 
na tym stracą swoje stołki. 

* Zwykli ludzie bardzo 
oczekują poprawy syste-
mu komunikacji publicz-
nej w metropolii. Mimo iż 
wielu samorządowców uwa-
ża obecny system za prawie 
doskonały, to zwykli ludzie 
wskazują na często nieracjo-
nalne połączenia autobusowe 
czy brak SKM-ki do Wołomi-
na, a także na drogie bilety. Z 
metropolią wiążą nadzieje na 
poprawę komunikacji.

* Ludzie mają dosyć cią-
głego gadania o planach mo-
dernizacji DW 634. Miesz-
kańcy Wołomina i okolic 
żywią po prostu nadzieję, że 
władze metropolii warszaw-
skiej drogę wreszcie zmoder-
nizują. Uważają, że przeka-
zanie inwestycji drogowych 
powiatowych i wojewódzkich 
metropolii to dobry pomysł.

* Jest duża obawa przed 
wyższymi podatkami od 
nieruchomości w metropo-
lii. Choć to całkowita nie-
prawda to polityka dezin-
formacji prowadzona przez 
naszych oponentów zrobi-
ła swoje. Ustalanie podat-
ków jest i będzie kompeten-
cją gmin i nie ma żadnych 
planów, aby to zmieniać. Nie 
ma też żadnego powodu, aby 
w związku z obecnością w 
metropolii gminy decydowa-
ły się na wyższe podatki. Nie 
ma tu żadnego zagrożenia, a 
ludzie jednak się boją. Kon-
sultacje więc służyły nam czę-
sto do spokojnego tłumacze-
nia i rozwiewania tych obaw 
mieszkańców.

* Mieszkańcy chcą nie-
zależności podwarszaw-
skich miasteczek. I cieszą się, 
że nie ma planów tworzenia z 
nich dzielnic Warszawy. Za-
chowanie niezależności gmin 
w metropolii spotyka się z po-
zytywnym odbiorem miesz-
kańców. 

* Co dalej z gminami, 
które nie wejdą do metro-
polii? To także częste pyta-
nie. Spokojnie tłumaczymy 
zalety takiego rozwiązania dla 
mieszkańców i włodarzy tych 
gmin. Przede wszystkim cho-
dzi o pieniądze unijne na roz-
wój tych gmin. W obecnym 
stanie bowiem całe powiaty 
podwarszawskie (jako wraz 
z Warszawą bogaty region) 
stracą możliwość dostępu do 
tych środków w kolejnych 
okresach programowania 
unijnego. Wydzielenie metro-
polii sprawi zaś, że te gminy, 
które do metropolii nie wej-
dą, będą mogły dalej pozyski-
wać pieniądze na inwestycje 
z funduszy UE. Mowa o spo-
rych środkach, ale jeśli kogoś 
nie przekonują, to jesteśmy 
także otwarci na rozmowę o 
granicach metropolii, przed-
stawiony projekt granic nie 
jest ostateczny.
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Zakład Doskonalenia Za-
wodowego w Warszawie Od-
dział w Radzyminie jest nie-
publiczną placówką kształcenia 
ustawicznego, umożliwiającą 

uzyskanie i uzupełnienie wie-
dzy, umiejętności i kwalifikacji 
zawodowych. Prowadzi swo-
ją działalność nieprzerwanie 
od 1970 roku. Jest jedną z naj-
starszych firm szkoleniowych 
w powiecie wołomińskim. 
Kształcenie młodzieży i doro-

słych realizowane jest w syste-
mie stacjonarnym dziennym, 
wieczorowym i zaocznym, w 
oparciu o posiadane placów-
ki szkolno-dydaktyczne: Bran-

żową Szkołę I Stopnia oraz 
Niepubliczne Liceum Ogól-
nokształcące dla Dorosłych 
(3-letnie dla absolwentów 
gimnazjum lub szkoły podsta-
wowej; absolwenci ZSZ mają 
możliwość rozpoczęcia nauki 
od drugiej klasy).

 - 3-letnia Branżowa Szko-
ła I Stopnia funkcjonuje od 1 
września 2017 r. i zastąpiła do-
tychczasową Zasadniczą Szko-
łę Zawodową. Pierwsi absol-

wenci ukończą ją w 2020 roku, 
dlatego uruchomienie Branżo-
wej Szkoły II Stopnia nastąpi 1 
września 2020 roku. Po ukoń-
czeniu szkoły I stopnia i zdaniu 
egzaminu, absolwent uzyska 
dyplom potwierdzający kwalifi-
kacje zawodowe, a także otrzy-

Dzień otwarty w ZDZ Radzymin
Jak co roku, ZDZ Radzymin zorganizował w kwietniu Dzień Otwarty dla absolwentów gimna-
zjów, podczas którego kandydaci mogli zapoznać się z jego ofertą edukacyjną.

Przed budynkiem ZDZ Radzymin młodzież zainteresowana ofertą szkoły

Cukiernik, piekarz, kucharz to kierunki wybierane również przez chłopców

Dużym zainteresowaniem cieszy się kierunek Fryzjerstwo - twierdzi dyrektor Hanna Rostek-
-Sobańska

ma wykształcenie zasadni-
cze branżowe - mówi dyrektor 
ZDZ Radzymin Jerzy Stwora.

Wprowadzenie 2-letniej 
Branżowej Szkoły II Stopnia 
umożliwi absolwentom Bran-
żowej Szkoły I Stopnia konty-
nuację kształcenia w systemie 
szkolnym. Stworzy możliwość 
uzyskania dyplomu potwier-
dzającego kwalifikacje zawo-
dowe w zawodzie nauczanym 
na poziomie technika oraz 
otrzymanie świadectwa doj-
rzałości. Absolwenci Branżo-
wej Szkoły II Stopnia po uzy-
skaniu świadectwa dojrzałości 
będą mogli kontynuować na-
ukę na studiach wyższych za-
wodowych.

Absolwenci Branżowej 
Szkoły I Stopnia, którzy nie 
zdecydują się na naukę   w 
Branżowej Szkole II Stopnia, 
będą mogli podjąć pracę lub 
wybrać Liceum Ogólnokształ-
cące dla Dorosłych oraz zde-
cydować się na kwalifikacyjne 
kursy zawodowe.

Młodzież odbywa przygo-
towanie zawodowe w przed-
siębiorstwach. 

Dyrektor szkoły Hanna Rostek-Sobańska: Szkoła Branżowa I Stopnia posiada oddziały wielozawodowe. Uczniowie mogą wy-
brać specjalizację z listy 67 zawodów zatwierdzonych przez Ministerstwo Edukacji do kształcenia w szkołach zawodowych. Są to cukier-
nicy, kucharze, kelnerzy, piekarze, sprzedawcy, stolarze, ogrodnicy i wiele innych. Nie wszystkie zawody są możliwe do zrealizowania w 
naszej przestrzeni  społeczno-geograficznej: nie wykształcimy np. górnika czy budowniczego statków. Proponowane u nas zawody są od-
powiedzią na potrzeby rynku lokalnego. Odnotowujemy obecnie duże zainteresowanie takimi zawodami, jak mechanik samochodowy, 
elektromechanik, lakiernik. Dziewczęta chętnie wybierają fryzjerstwo. Przychodzą do nas bardzo zdeterminowane osoby, całkiem nieźli 
uczniowie, którzy mają plan na przyszłość: kończą szkołę, otwierają własny biznes. 

Co nas wyróżnia spośród innych szkół? Jesteśmy wobec siebie życzliwi. Młodzież to widzi i docenia. Nie przyjmujemy uczniów z na-
gannym zachowaniem. Zależy nam, by nasi absolwenci byli ludźmi odpowiedzialnymi, prawymi i przyzwoitymi. Nasi uczniowie koń-
czą szkołę jako cenieni fachowcy, którzy szybko odnajdują się na rynku pracy i są dobrze przygotowani do życia.

Pracodawca zawiera z ucz-
niem jako pracownikiem młodo-
cianym umowę o pracę, za którą 
uczeń otrzymuje wynagrodzenie. 

Szkoła zapewnia najlep-
szym uczniom stypendia oraz 
bogatą ofertę zajęć pozalekcyj-
nych. US
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Moja Gazeta Regionalna: Pod-
czas jednego ze spotkań, po-
święconych projektowi ustawy 
o ustroju miasta stołecznego 
Warszawy, opowiedział się Pan 
za przyłączeniem Radzymina 
do metropolii. 
Krzysztof Chaciński, burmistrz 
Radzymina: Radzymin ma 
kilka możliwych ścieżek. Naj-
gorszą z nich jest przyłączenie 
do powiatu wyszkowskiego. Na 
ten moment w uzasadnieniu do 
przygotowanego projektu usta-
wy, jest napisane, że gminy, które 
nie zostaną włączone do metro-
polii, a leżą na terenie powiatów, 
które ulegną likwidacji lub prze-
kształceniu, będą włączane do 
powiatów sąsiednich. Ponieważ 
najbliższe powiaty (legionowski i 
wołomiński) byłyby zlikwidowa-
ne lub przekształcone, a sąsied-
nim powiatem jest wyszkowski, 
odczytujemy to w ten sposób, że 
Radzymin byłby przyłączony do 
powiatu wyszkowskiego. Byłaby 
to dla nas bardzo zła droga. Uwa-
żam, że ustawa metropolitalna w 
obecnym kształcie napisana jest 
na kolanie i chaotycznie: więcej 
jest pytań niż odpowiedzi, więc 
pod taką ustawą się nie podpi-
sujemy.
Może metropolia w jakimś 
zakresie jest potrzebna, zresz-
tą ona, może nie najlepiej, ale 
działa. Radzymin znajduje się 
w orbicie metropolii: mieszkań-
cy Radzymina, podobnie jak i 
sąsiednich gmin, dojeżdżają do 
pracy do Warszawy, młodzież 
dojeżdża do szkół średnich, na 
studia. Więc jesteśmy bardzo 
związani z Warszawą, nie ma co 
tego kwestionować, żaden po-
dział administracyjny tego nie 
zmieni. Natomiast ta ustawa jest 
zła i w takim kształcie metropo-
lią być nie chcemy.

Czyli tu nie chodzi o to, że 
Państwo chcecie do Warszawy. 
Państwo przede wszystkim nie 
chcecie do Wyszkowa?
Nie. My mamy własny interes. 
A w naszym interesie jest, żeby 
tutaj, w Radzyminie, było jak 
najwięcej pieniędzy na rozwiązy-
wanie naszych lokalnych proble-
mów. Uważam, że przyłączenie 
do powiatu wyszkowskiego jest 
dla nas najmniej wartościową 
propozycją. Natomiast ustawa 
metropolitalna i powiat war-
szawski w takim kształcie, w 
jakim jest w tej chwili, też tych 
problemów nie rozwiąże. Za-
chód Warszawy jest zdecydowa-
nie silniejszy niż wschód. I czy 

to będzie jeden przedstawiciel 
z każdej gminy, czy, jak już się 
coraz częściej mówi, proporcjo-
nalna liczba przedstawicieli z 
poszczególnych samorządów, to 
Radzymin na tym straci. I nie 
tylko Radzymin, ale cała część 
wschodnia. Bo nawet liczbowo 
i ludnościowo gminy po za-
chodniej stronie Warszawy będą 
silniej reprezentowane niż te po 
stronie wschodniej. Jeśli trudno 
nam się teraz walczy o inwestycje 
w ramach kilkunastu gmin po-
wiatu wołomińskiego, to można 
sobie wyobrazić, jakie to będzie 
trudne zadanie na arenie trzy-
dziestu kilku samorządów.

Co zatem Państwo proponuje-
cie?
Z uwagi na fakt, że duża część 
samorządów będzie „osieroco-
nych” wskutek ustawy metropo-
litalnej, wyszedłem z propozycją 
powołania nowego powiatu, 
który te gminy skupi - powiatu 
radzymińskiego, obejmującego 
Nieporęt, Serock, Radzymin, 
Klembów, Tłuszcz i Dąbrówkę.

Wspomniał Pan o trudnoś-
ciach związanych ze zdobywa-
niem środków na inwestycje, 
ale podobno w ostatnim czasie 
udało się Państwu pozyskać 
całkiem sporą sumkę…
Faktycznie, w ciągu dwóch ostat-
nich lat Radzymin pozyskał 70 
mln zł środków zewnętrznych 
przy budżecie gminy, który prze-
kroczył 100 mln zł. To jest pra-
wie drugi budżet, takich fundu-
szy Radzymin nigdy wcześniej 
nie pozyskał.

Co Pan będzie zatem robił z ta-
kimi pieniędzmi?
Będę budował… skarbiec. Żar-
tuję oczywiście (śmiech). Pozy-
skujemy pieniądze na to, co jest 
w Radzyminie najpotrzebniej-
sze. Największy projekt dotyczy 
rozwój sieci kanalizacji sani-
tarnej: dzięki temu projektowi 
skończymy kanalizowanie Ra-
dzymina i skanalizujemy 3 miej-
scowości wiejskie: Słupno, Stary 
Dybów i Ciemne.
Oprócz tego pozyskaliśmy pie-
niądze na drogi. W tym roku 
prowadzimy 3 duże inwestycje. 
W sumie przeznaczamy na nie 
ok. 12 mln zł. Są to ulice: Macz-
ka, Majowa i ciąg ulic Rzeczna - 
Bieszczadzka - Platanowa. Dwie 
z nich: Majowa i Bieszczadzka 
- Platanowa - Rzeczna, to drogi, 
które dostosowują układ komu-
nikacyjny do nowej trasy S8, 

będą drogami dojazdowymi do 
węzłów. Trzecia droga - Maczka 
- prowadzi do dużego osiedla. 
Wszystkie dofinansowane ze 
środków zewnętrznych: Macz-
ka z ZIT-ów na budowę ścieżek 
rowerowych, Majowa ze „sche-
tynówek”, a Rzeczna-Bieszczadz-
ka-Platanowa, jako drogi na 
terenach wiejskich, z programu 
rozwoju obszarów wiejskich. 
Dostaliśmy prawie 6 mln zł 
na budowę tych dróg, co przy 
koszcie 12 mln daje nam prawie 
połowę środków odzyskanych z 
budowy. 
I z ostatniej chwili: pozyskaliśmy 
też środki na remont domku 
administratora w Parku Czarto-
ryskich. Chcemy tam otworzyć 
małą gastronomię z połączeniem 
funkcji kulturalnej. Przez wiele 
lat nic nie dawało się z tym miej-
scem zrobić: albo było za drogo, 
albo konserwator zabytków pię-
trzył trudności. W tym momen-
cie się da, są na to pieniądze, co 
mnie bardzo cieszy. Utworzymy 
tam miejsce spotkań wszystkich 
radzyminiaków. Sam park, który 
otacza domek, też jest przedmio-
tem naszego wniosku o dofinan-
sowanie. Mam nadzieję, że rów-
nież na to dostaniemy pieniądze 
i uda się nam całą tę część miasta 
odnowić. Chcielibyśmy stworzyć 
fantastyczny park w stylu angiel-
skim z alejkami, pomostami, sie-
dziskami, tarasami przy samym 
domku oraz z trybunami wy-
budowanymi z wykorzystaniem 
naturalnych skarp.
W 3-kondygnacyjnym domku 
administratora, który ma bar-
dzo ładne podpiwniczenia ze 
sklepieniami łukowymi, w pod-
ziemiach znalazłoby się zaplecze 
gastronomiczne, na kondygnacji 
„O”, na poziomie gruntu, byłyby 
stoliki i dodatkowo na antresoli. 
Byłaby tam kawiarnia z funkcją 
kulturalną. 
Planujemy również w parku, 
po drugiej stronie alei, stworzyć 
miejsce sportowo-rekreacyjne. 
Nad samym kanałem staną stoły 

piknikowe, dalej łąka kwietna, na 
której będą się odbywać różne 

imprezy. Powstanie tam też 
szereg boisk do różnych 
dyscyplin sportu: tenisa, 
koszykówki, siatkówki, 
siatkówki plażowej, pole 

do mini golfa, ścianka 
wspinaczkowa - 

chcemy, żeby 
w tym parku 
tętniło życie.

Mam na-
dzieję, że nasz 

projekt zosta-
nie zaakcepto-

wany. Będziemy 
do skutku wnio-

skować o środki na 
to zadanie.

Przydałoby się poprawić stan 
drogi przy urzędzie…
A to jest akurat droga powia-
towa. Gdyby była nasza, to na 
pewno już byśmy ją remonto-
wali. Niestety, budynek urzędu 
jest otoczony drogami powia-
towymi.
Od zeszłego roku zabiegałem 
w Starostwie o wspólne reali-
zowanie zadań w ramach umo-
wy partnerskiej, polegającej na 
wzajemnym przekazywaniu 
sobie środków na budowę dróg. 
W Narodowym Programie 
Przebudowy Dróg Lokalnych 
tzw. „schetynówkach” bardzo 
opłaca się partnerstwo z inny-
mi podmiotami, najczęściej 
właśnie z Powiatem. Opłaca 
się, jeśli inna jednostka poma-
ga i dofinansowuje gminne za-
dania, gmina natomiast może 
pomóc Powiatowi w realizacji 
jego zadań w okolicy. To daje 
dużo punktów i plasuje gminę 
wysoko w rankingu dofinanso-
wań. W ubiegłym roku, wpraw-
dzie na symboliczne kwoty, jako 
jedyni zawarliśmy z Powiatem 

O projekcie ustawy metropolitalnej, inwestycjach miejskich i rozwoju 
Radzymina rozmawiamy z burmistrzem Krzysztofem Chacińskim

taką umowę. W tym roku uda-
ło się nam przekonać władze 
powiatowe - z korzyścią dla 
wszystkich gmin, które poszły 
w nasze ślady - do współpracy 
przy realizacji większych pro-
jektów. Efekt jest taki, że Powiat 
zawarł podobne umowy z więk-
szością gmin. I bardzo dobrze. 
Bo większość gmin z naszego 
powiatu sklasyfikowanych jest 
dzięki takiej formie współpra-
cy w pierwszej dwudziestce na 
całym Mazowszu. Dzięki temu 
powstanie mnóstwo dróg. Wie-
rzę, że w przyszłym roku nie 
będę musiał nikogo przekony-
wać do tego.
Również przy okazji budowy 
Szkoły Specjalnej w Radzymi-
nie wykonamy w ten sposób 
jedną z dróg powiatowych.
Robimy wszystko, by tych pie-
niędzy płynęło do gminy jak 
najwięcej. I staramy się je dobrze 
wykorzystywać. W przyszłym 
roku zamierzamy budować ul. 
Strzelców Grodzieńskich i prze-
dłużenie ul. Konstytucji 3 Maja, 
która obecnie wchodzi w łąkę. 
Staramy się ukształtować nową 
przestrzeń dla centrum Ra-
dzymina z ulicami, ścieżkami 
rowerowymi, szerokimi chod-
nikami, małą infrastrukturą, ła-
weczkami, drzewkami. Do tego 
zwarta kamieniczna zabudowa, 
która połączy usługi na parterze 
z innymi funkcjami na wyż-
szych kondygnacjach.

Jakie plany na najbliższy okres 
przed Radzyminem?
Mamy ambitne plany stworze-
nia Miejskiego Centrum Sportu 
i Aktywności na terenie obecnie 
funkcjonującego Klubu Spor-
towego „Mazur”, pomiędzy ul. 
Słowackiego a Wołomińską. 
Chcemy stworzyć budynek z 
siłownią, fitnessem, kręgielnią, 
sqoshem, zbudować zespół 

boisk rekreacyjno-sportowych, 
z miejscem na tenisa, siatkono-
gę czy city workout. Dążymy do 
tego, żeby Radzymin był przy-
jemnym miejscem do życia.
Bardzo dużo inwestujemy 
w oświatę. Rozbudowujemy 
równolegle kilka budynków. 
Zakończyliśmy budowę przed-
szkola, oddaliśmy do użytku 
budynek gimnazjum (spełniają-
cy funkcje szkoły podstawowej i 
gimnazjum), nadbudowaliśmy 
zespół szkół im. Czartoryskich, 
który jest w tej chwili wykoń-
czany i we wrześniu dobudo-
wane piętro zostanie oddane 
do użytku. Budujemy szkołę w 
Słupnie, za chwilę będzie bu-
dowane przedszkole w Starych 
Załubicach przy Zespole Szkół. 
Kończymy prace projektowe i 
w tym roku inwestycja zosta-
nie rozpoczęta, a w przyszłym, 
mamy nadzieję, zakończona. To 
pozwoli większości uczniów z 
naszej gminy uczyć się w syste-
mie jednozmianowym.

Rzeczywiście, jakiś powiat 
nam tu wyrasta…
Czas pokaże. Nie ja o tym de-
cyduję. Ale myślę, że byłoby to 
korzystne rozwiązanie.
Nasza obecna sytuacja w po-
wiecie wołomińskim jest dobra 
i dobrze ją oceniam. Jakiekol-
wiek dywagacje na temat po-
wstania powiatu czy aglomera-
cji są efektem tego, że pojawił się 
projekt ustawy metropolitalnej.
Bardzo dobrze oceniam współ-
pracę z obecnymi władzami 
powiatu wołomińskiego. Widać 
inwestycje w Radzyminie. One 
cieszą mnie, cieszą mieszkań-
ców i nie chcielibyśmy niczego 
zmieniać.

Rozmawiała: 
Urszula Szaliłow

Podczas Zlotu zostaną 
zaprezentowane samochody 
różnych marek, ale nie marka 
będzie miała tu znaczenie, a 
myśl technologiczna i idea łą-
cząca nas we wspólnym celu: 
propagowaniu ekologicznych 
zmian w codziennym życiu, do 
których przyczyniają się m.in. 
zmiany w motoryzacji. Tego 
dnia Park Szuberta zmieni się w 
nietypowy salon samochodowy 
„pod chmurką” prezentujący 
szeroką gamę aut elektrycznych 
i hybrydowych wielu marek. 

Wydarzenie objęte zostało 
patronatem Burmistrza Miasta 

Ząbki oraz Wydziału Elektrycz-
nego Politechniki Warszawskiej. 

Oprócz prezentacji perełek 
elektrycznej i hybrydowej mo-
toryzacji w części ekspozycyjnej 
dostępna będzie również wypo-
życzalnia tych aut z możliwością 
odbycia krótkiej jazdy testowej. 
Imprezę poprowadzi pasjonat 
motoryzacji, znany dziennikarz 
branżowy Włodzimierz Zien-
tarski wraz ze współprowadzącą 
programu „Odjechani” Domi-
niką Sygiet. 

Podczas wydarzenia od-
będzie się konkurs „Jeżdżę na 
kropelce” polegający na uzy-
skaniu najmniejszego spalania 

na wyznaczonym krótkim od-
cinku, dostępna będzie również 
mini wypożyczalnia małych 
samochodów elektrycznych 
dla dzieci, wszyscy będą mogli 
zajrzeć do praktycznego labo-
ratorium na kółkach – Auto-
busu Energetycznego Krajowej 
Agencji Poszanowania Energii. 
Rozstrzygnięty zostanie rów-
nież konkurs na budowę pasa-
żerskiego pojazdu zasilanego 
elektrycznie. Oprócz tego wszy-
scy, którzy wybierają się na zlot 
swoją hybrydą lub elektrykiem, 
będą mogli wziąć udział w kon-
kursie na najbardziej ekologicz-
ną jazdę. OS

(dokończenie ze str. 1)

Zlot Samochodów Elektrycznych 
i Hybrydowych w Ząbkach
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Lokal komunalny jest to 
mieszkanie przyznawane przez 
gminę osobom o stosunkowo 
niskich dochodach, których nie 
stać na wynajęcie bądź kupno 
własnego mieszkania. 

W Polsce ok. 3 mln osób 
mieszka w takich lokalach ko-
munalnych. W kolejce oczekuje 
ponad 160 tysięcy innych ro-
dzin. Samorządy w całym kraju 
na utrzymanie 1,1 mln tego typu 
mieszkań wydają corocznie ok. 
1 mld. zł. Dodatkowo najemcy 
są zadłużeni na kolejny miliard. 
Jak to możliwe, że mimo długiej 
kolejki oczekujących, ci, którzy 
nabyli prawo do lokalu, nie wy-
wiązują się z obowiązku płace-
nia czynszu? Tym bardziej, że 
bardzo często nie płacą nie dla-
tego, że ich nie stać, ale dlatego, 
że nie chcą … 

Ponad 900 lokali w Gminie 
Wołomin administrowanych 
jest przez Przedsiębiorstwo Ko-
munalne, którego pracownicy 
dbają o stan techniczny i pra-
widłową eksploatację budyn-
ków, lokali i związanej z nimi 
infrastruktury. Część mieszkań 

należy do miasta, ale są i takie, 
których status prawny jest nieu-
regulowany z powodu trudności 
z dotarciem do właścicieli. Zde-
cydowana większość budynków, 
jak i samych lokali mieszkalnych 
wymaga przeprowadzenia prac 
remontowych i moderniza-
cyjnych. Stan techniczny bu-
dynków stanowiących gminny 
zasób mieszkaniowy wynika 
przede wszystkim z wieku tych 
budynków. W gminnym zasobie 
mieszkaniowym znajdują się w 
głównej mierze budynki wybu-

dowane w pierwszej połowie 
dwudziestego wieku. 

- Zależy nam, aby budynki 
przez nas administrowane były 
w jak najlepszym stanie technicz-
nym, aby standard mieszkań sta-
le się poprawiał - jednak bez re-
gularnych wpłat wszystkich loka-
torów nie jesteśmy w stanie tego 
zagwarantować. Brak remontów 
odbija się negatywnie zwłaszcza 
na osobach regularnie dokonują-
cych wszelkich opłat – mówi Ewa 
Wojtyńska, kierownik działu 
technicznego w PK.

Należy podkreślić, że opła-
ty za lokale komunalne są niż-
sze niż np. za mieszkania na 
wolnym rynku - nie dlatego, że 
ich utrzymanie jest tańsze, ale 
dlatego, że jest to realna pomoc 
miasta dla mieszkańców o sto-
sunkowo niskich dochodach, 
których nie stać na wynajęcie 
własnego mieszkania.

- Oczywiście mamy świado-
mość, że część osób zalegających z 
płatnościami znalazła się w tej sy-
tuacji w wyniku nieszczęśliwych 
wypadków, chorób itp. Naszym 

Więcej pieniędzy, więcej remontów
Wołomińskie Przedsiębiorstwo Komunalne, w którego gestii jest administrowanie lokalami mieszkalnymi, wprowadza w życie 
procedury pozwalające skutecznie ściągać należności od dłużników.

celem jest pomoc dłużnikom, 
poprzez znalezienie rozwiązania 
satysfakcjonującego obie strony, 
dlatego odzyskiwanie długów 
zawsze zaczynamy od „delikat-
nych” sposobów. Mamy jednak 
świadomość, że jest grupa osób, 
która nie opłaca czynszu, mimo 
że ich sytuacja materialna po-
zwalałaby na regulowanie płat-
ności - podkreśla Adam Jaczew-
ski ze spółki komunalnej.

W związku z tym spółka 
rozpoczęła współpracę z Krajo-
wym Rejestrem Długów. Dzięki 
temu pozyskano praktyczne 
narzędzie prewencyjne, które 
będzie motywować dłużników 
do terminowego regulowania 
opłat za najem, bez obciążania 
ich dodatkowymi kosztami, 
jak to ma miejsce w przypadku 
skierowania sprawy na drogę 
postępowania sadowego czy 
komorniczego, mogącego do-
prowadzić do eksmisji.

Umieszczenie informacji o 
dłużniku w KRD skutkować bę-
dzie ograniczeniem możliwości 
swobodnego funkcjonowania 
na rynku konsumenckim. Prze-
de wszystkim banki i instytucje 
finansowe mogą odmówić, ta-
kiej osobie, udzielenia kredytu 
lub pożyczki. Mogą również po-
jawić się kłopoty z dostępem do 
umów abonenckich na Internet, 
telefon czy telewizję.

Dlatego, aby uniknąć tych 
niedogodności należy termi-
nowo regulować swoje zobo-
wiązania. Każda osoba, wobec 
której będziemy chcieli zastoso-
wać wpis do KRD będzie o tym 
fakcie wcześniej poinformowa-
na, aby mogła przedsięwziąć 
stosowne kroki w celu uniknię-
cia wpisu.

Wszelkich informacji w tej 
sprawie udzielają pracownicy 
Przedsiębiorstwa Komunalne-
go w Wołominie. 

Nowe okno w jednym z lokali komunalnych
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12 kwietnia samorządow-
cy oraz przedsiębiorcy wzięli 
udział w „Śniadaniu z bizne-
sem”, które odbyło się pod ha-
słem ENERGIA. Obecni byli 
m.in. burmistrz Kobyłki Ro-
bert Roguski, wiceburmistrz 
Kobyłki Piotr Grubek, bur-
mistrz Radzymina Krzysztof 
Chaciński, wójt Dąbrówki Ra-
dosław Korzeniowski, radni i 
przedsiębiorcy.

- Uczestnictwo w takich 
spotkaniach to żywa wymiana 
doświadczeń między samorzą-
dowcami i przedsiębiorcami, 
przekazywanie sobie nawza-
jem  pozytywnej energii, któ-
ra codziennie popycha nas do 
działania – mówił burmistrz 
Robert Roguski, gospodarz i 
pomysłodawca „Śniadań z bi-
znesem”. – W tej chwili Kobył-
ka dynamicznie się rozwija, od-
notowujemy lawinowy przyrost 
liczby mieszkańców, ponadto 
prowadzone są dwie wielkie in-
westycje – budowa trasy S8 oraz 
modernizacja linii kolejowej. 
Jeśli chodzi o pierwsze przed-
sięwzięcie, prawdopodobne jest 
oddanie trasy do użytku w paź-
dzierniku tego roku. A w PKP 
wyłoniono już wykonawców 
tunelu i wiaduktu w Kobyłce, 
prace mają być zakończone do 

lipca 2019 roku. Prowadzimy 
też wiele mniejszych, lecz tak-
że ważnych zadań. Na najbliż-
sze lata, w ramach ZIT, zapla-
nowaliśmy blisko 10 km ścieżek 
rowerowych i parkingów oraz 
kilkadziesiąt kilometrów na-
prawy dróg. Musimy pozyskać 
na to wszystko energię. Skąd? 
Od innych ludzi, ze spotkań i 
szkoleń, wreszcie – ze zdrowe-
go trybu życia, bo jak wiado-
mo – w zdrowym ciele zdrowy 
duch – tutaj burmistrz Rogu-
ski zdradził zamierzenia doty-
czące wybudowania w Kobył-
ce stadionu lekkoatletycznego. 

To nie jedyne wielkie pla-
ny i osiągnięcia, jakimi mogli 
się pochwalić kobyłkowscy sa-
morządowcy. Wiceburmistrz 
Piotr Grubek przedstawił 
wspólne działania Kobyłki, 
Dąbrówki i Radzymina w za-
kresie zagospodarowania tere-
nów gospodarczych przy tra-
sie S8. 

Wspólne działania gmin, 
zwłaszcza jeśli chodzi o projekt 
zagospodarowania terenów 
przy powstającej trasie S8, po-
zwolą na przygotowanie wy-
jątkowej oferty dla przedsię-
biorców, chcących prowadzić 
swoją działalność w powiecie 
wołomińskim. „Śniadania z 

biznesem” służą między inny-
mi temu celowi – aby gminy 
miały możliwość zaprezento-
wania tego, co w nich najlep-
sze i najkorzystniejsze z punk-
tu widzenia biznesu. Drugim 
wielkim atutem takich spot-
kań jest czynne zaangażowa-
nie osób związanych z przed-
siębiorczością, które bardzo 
chętnie dzielą się swoją wie-
dzą i udzielają cennych wska-
zówek. Uczestnicy spotkania 
mieli okazję wysłuchać wystą-
pień Beaty Styś - Ambasador-
ki Przedsiębiorczości Kobiet 
i specjalistki w pozyskiwaniu 
środków unijnych, i Romana 
Młodkowskiego - dyrektora 

pionu biznes i finanse w grupie 
Onet.pl. Beata Styś, opierając 
się na własnym doświadcze-
niu, pokazywała, jak dużą rolę 
odgrywa energia w biznesie. 
Jej zdaniem energia i moty-
wacja do działania oraz dobry 
pomysł na biznes to klucz do 
sukcesu. Dobry, ciekawy po-
mysł na własną działalność to 
często jeden z najważniejszych 
czynników pozwalających po-
zyskać środki finansowe. Z 
kolei Roman Młodkowski, na 
przykładzie słynnego na cały 
świat „Cirque du Soleil”, przed-
stawił, w jaki sposób przedsię-
biorstwo może osiągnąć zna-
czący sukces finansowy. 

Podczas spotkania odby-
ła się również premiera samo-
chodu elektrycznego Renault 
Zoe. Samochód ten udostęp-
niono miastu Kobyłka do 
przetestowania. 

Następnie uczestnicy 
spotkania mogli podyskuto-
wać przy śniadaniu i kawie. 
Zarówno przedsiębiorcy, jak i 
samorządowcy wyszli bogat-
si o nowe pomysły na dalszą 
działalność. Kolejne „Śniada-
nie z biznesem” planowane 
jest za kilka miesięcy, jesienią 
tego roku. 

Red.

Burmistrz  Robert Roguski  z kluczykami do samochodu elektrycz-
nego

Uczestnicy spotkania

Kobyłka z energią Modernizacja na finiszu 

- Ten remont był konieczny. 
Początkowo przymierzaliśmy się 
tylko do remontu sali cięć cesar-
skich, w których nie przeprowa-
dzano żadnych takich prac od 
początku jej istnienia, czyli od 
40 lat. Jednak widząc potrzebę 
poprawienia warunków funkcjo-
nowania szpitala, postanowili-
śmy gruntownie zmodernizować 
całą tę część oddziału. Docelowo 
będą tutaj trzy sale porodowe, 
sala cięć cesarskich, sala porodo-
wa dla osoby niepełnosprawnej i 
pomieszczenie intensywnej terapii 
noworodków – powiedział kilka 

miesięcy temu, tuż po rozpoczę-
ciu remontu Tomasz Boroński, 
zastępca dyrektora Szpitala ds. 
administracyjno-eksploatacyj-
nych. 

Po pracach remontowych 
oddział zmienił się nie do po-
znania. Wcześniej oddział dys-
ponował dwiema salami do 
porodów z węzłem sanitarnym. 
Po modernizacji są cztery sale, 
w tym dla niepełnosprawnych, 
wyposażone w węzeł sanitarny, 
wentylację i klimatyzację. Sale są 
kameralne, każda utrzymana w 
innej, ciepłej kolorystyce. Nato-
miast sala cięć cesarskich została 
dostosowana do wymogów, jakie 
muszą spełniać pomieszczenia, 
w których przeprowadza się za-
biegi operacyjne. 

Koszt inwestycji wynosi 
1.  888.  000 zł, z czego 400 tys. 
zł to środki z budżetu Powiatu 
Wołomińskiego, resztę finansuje 
szpital. 

O tym, że remont oddziału 
był konieczny, najlepiej świadczą 
liczby. W Szpitalu Powiatowym 
w Wołominie rodzi się ok. 1600 
dzieci rocznie. Pod tym wzglę-
dem placówka osiąga doskona-
łe wyniki na tle innych szpitali 
powiatowych, w których rodzi 
się znacznie mniej dzieci. Ten 
wysoki poziom utrzymuje się od 
kilku lat. – W 2014 roku, jeśli cho-
dzi o liczbę porodów, zdobyliśmy 
pierwsze miejsce w wojewódz-
twie mazowieckim. Rok 2016 był 
równie udany, przyjęliśmy 1623 

porody, mimo remontu udało się 
utrzymać wysoki poziom - po-
wiedział ordynator Oddziału 
Ginekologiczno-Położniczego 
dr n. med. Ryszard Stańczak. 

 Rok 2017 zaczął się rów-
nie imponująco, w pierwszym 
kwartale w oddziale położniczo-
-ginekologicznym odnotowano 
432 porody. W tym samym cza-
sie hospitalizowano w oddziale 
823 pacjentki (o 20% więcej, niż 
w adekwatnym okresie ub. roku; 
w całym 2016 r. hospitalizowano 
2725 pacjentek) oraz udzielo-
no 2033 porad w Izbie Przyjęć. 

W  pierwszym kwartale 2017 r. 
we wszystkich szpitalnych od-
działach hospitalizowano 4102 
pacjentów, w tym 823 w oddziale 
ginekologiczno-położniczym. 
Co piąty pacjent wołomińskie-
go szpitala trafił na ten oddział. 
Natomiast łącznie, hospitalizacji 
i porodów, było przez minione 
trzy miesiące 1255.  Wynik ten 
świadczy o nieustannej, dobrej 
renomie wołomińskiego oddzia-
łu ginekologiczno-położniczego.  

Oddział rozwija się nie tylko 
pod względem wyglądu i wy-
posażenia, ale także kadrowo. 
W ostatnim czasie kolejnych 
dwoje asystentów – lek. med. Ija 
Sanocka i Jacek Dębek, uzyska-
li stopień specjalisty z zakresu 
położnictwa i ginekologii pod 
kierunkiem ordynatora Ryszar-
da Stańczaka. – Kształcimy na-
stępców, żeby utrzymać wysoki 
poziom świadczeń. Jednocześnie 
poszerzamy zakres świadczonych 
usług, od 1 marca w oddziale pra-
cuje dr n. med. Ewa Dądalska - 
specjalista onkologii ginekologicz-
nej. Obecność takiego specjalisty 
umożliwi poszerzenie usług w 
zakresie onkologii i nowoczesnych 
technik operacyjno-diagnostycz-
nych. W najbliższych planach 
mamy również zatrudnienie oso-
by, która zajmowałaby się pato-
logią szyjki macicy – powiedział 
ordynator Ryszard Stańczak.

Otwarcie wyremontowanej 
części oddziału przewidziane jest 
w maju.                                     A.B.

Dobiega końca remont Oddziału Ginekologiczno-Położniczego w 
Szpitalu Powiatowym w Wołominie. Na czas remontu trakt poro-
dowy został przeniesiony, jednak nie miało to wpływu na funkcjo-
nowanie oddziału, który cały czas przyjmował pacjentki. 

Ordynator Oddziału Ginekologiczno-Położniczego Ryszard Stańczak 
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W  związku z  realizacją projektu z  zakresu obsługi Klientów dla operatora sieci satelitarnej 
Cyfrowego Polsatu, niekwestionowanego lidera na rynku telewizji satelitarnej w  Polsce, 
poszukujemy osób zainteresowanych współpracą w zakresie obsługi Klientów. Już dziś możesz 
rozpocząć z nami swoją karierę jako:

KONSULTANT - WSPÓŁPRACOWNIK
Miejsce:  Warszawa

Oferujemy:
•	 Satysfakcjonujące warunki współpracy
•	 Bardzo atrakcyjne wynagrodzenie oraz systemy prowizyjne
•	 Elastyczne godziny współpracy
•	 Profesjonalne oraz kompleksowe szkolenie przygotowujące do obsługi Klientów
•	Współpracę w spokojnym i kulturalnym zespole
•	Możliwość rozwoju osobistego
Stawiamy na Twoje chęci i  zaangażowanie! Jesteś zainteresowany? Chcesz wiedzieć więcej? 
Prześlij swoje zgłoszenie. 
CV prosimy przesyłać na adres: wspolpraca.warszawa@customerservice24.pl zamieszczając 
w temacie: Warszawa KON/MGR
Kontakt telefoniczny pod numerem: 22 212 74 56

Administratorem danych osobowych jest TCC Telecomunication Customer Care Ltd prowadząca działalność 
w Warszawie, ul. Łubinowa 4A. Dane zawarte w dokumentach aplikacyjnych przetwarzane będą dla potrzeb 
niezbędnych do procesu rekrutacji, a także - w przypadku wyrażenia dodatkowej dobrowolnej zgody - dla 
potrzeb przyszłych rekrutacji. Informujemy o prawie dostępu do treści swoich danych oraz ich poprawiania. 
Podanie danych osobowych jest dobrowolne.

Prosimy o dopisanie klauzuli:
Wyrażam dobrowolnie zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych dostarczonych w dokumentach 
dla potrzeb niezbędnych przy realizacji procesu rekrutacji zgodnie z  Ustawą z  dn. 29.08.97 o  Ochronie 
Danych Osobowych (Dz. U 2016 r., poz. 922 z późn. zm.)”

Otworzyć żeby 
zamknąć

Wykonawcy całej inwe-
stycji, firmie Torpol, bardzo 
zależy na szybkim oddaniu 
tunelu do użytku, ponieważ 
dalsze postępy całej inwesty-
cji na stacji kolejowej w Zie-
lonce w dużej mierze uza-
leżnione są od przebudowy 
miejsca, w którym obecnie 
znajduje się przejazd tymcza-
sowy. Zamknięcie go i skie-
rowanie tam robót jest nie-
zbędne, aby inwestor PLK 

PLK wyrobił się z kluczowy-
mi terminami i dokończył 
rozbudowę stacji. W tym 
miejscu mają powstać m.in. 
zwrotnice i rozjazdy, których 
instalacja w obecnej sytuacji 
jest niemożliwa.

Jak dowiedziała się Moja 
Gazeta Regionalna, niemal 
przesądzone jest, że tunel zo-
stanie oddany do użytku w 
maju. Oczywiście, jak zwykle 
przy takich okazjach, wła-
dzom miasta zależałoby na 
zorganizowaniu jakiejś uro-
czystości i otwarcia z należy-
tą pompą, ale możliwe, że to 

takowej nie dojdzie - koleja-
rze udrożnią tunel najszyb-
ciej, jak to będzie możliwe, 
bez czekania na oficjalne ter-
miny. Mieszkańcy z pewnoś-
cią nie będą na to przyspie-
szenie narzekać...

Przejścia (chwilowo) 
bez wyjścia

Od kilku tygodni można 
już korzystać z przejścia pod-
ziemnego „Zosinek”, łączą-
cego park „Dębinki” z ulicą 
Słowackiego. To dodatkowe 
przejście pod torami, zbudo-
wane na mocy dodatkowego 

Tunelem w Zielonce 
pojedziemy już w maju?

(dokończenie ze str. 1)

Zapraszamy na wyjątkowy spektakl: „PIKANTNI”
20 maja godz. 20:00, Wołomin, kino “Kultura”, godz. 20:00

Bilety w kasie kina: tel. 22/ 776 27 51, Bilety grupowe tel. 515 400 723 

HIT SEZONU, Spektakl Nr 1 w Polsce
TYLKO DLA DOROSŁYCH

Obsada aktorska: Anna Mucha, Barbara Kurdej-Szatan, Michał Ziembicki, Mikołaj Roznerski

porozumienia Miasta Zielon-
ka z PKP PLK.

- To bardzo ważne, że bę-
dziemy mieć więcej bezkoli-
zyjnych, bezpiecznych przejść. 
Ta przeprawa będzie kluczo-
wa dla mieszkańców dużego 
osiedla Wolności. Pozwoli im 
nie tylko dotrzeć na perony, 
ale także zapewni uczniom 
swobodne przejście do pobli-
skiego gimnazjum - powie-
dział MGR Grzegorz Dudzik, 
burmistrz Zielonki.

Otwarte przejście ma 
charakter pieszo - rowerowy. 
Choć słowo „otwarte” jest 
może nieco na wyrost. Wciąż 

nie można korzystać z wyj-
ścia oraz wind prowadzących 
na peron, mimo że są już 
skończone i gotowe do użyt-
ku. Jak się dowiedzieliśmy, na 
przeszkodzie stoją procedury 
- nie można tej części przej-
ścia otworzyć, zanim oficjal-
nie nie zostanie odebrany 
cały peron.

Automaty zamiast 
kas

Na nowym peronie sta-
nęły już eleganckie wiaty, sty-
lizacją przypominające tro-
chę budynek kasowy, który 
trwale kojarzył się z dawną 

stacją w Zielonce. Jak się do-
wiedzieliśmy, w przypadku 
obu nowych peronów skoń-
czy się jedynie na tych wia-
tach. Bilety dla podróżnych 
dostępne będą jedynie z au-
tomatów biletowych.

Cześć podróżnych zwłasz-
cza ci w starszym wieku, bę-
dzie miała z nowym rozwią-
zaniem problemy - dość często 
spotyka się teraz osoby, pro-
szące innych o pomoc w zaku-
pie biletu w automacie. Trze-
ba się będzie przyzwyczaić.

Tomasz Sobiech

Dwie znudzone sobą pary małżeńskie 
Alex i Doris oraz Bea i Christoph, szu-
kają wrażeń, by podnieść temperaturę 
swoich związków. Pary poznały się 
na portalu randkowym i postanowiły 
urządzić wspólną, intymną schadzkę. 
Sytuacja komplikuje się już na samym 
początku wieczoru…
Bohaterowie, choć podekscytowani 
pikantnym pomysłem urozmaicenia 
pożycia małżeńskiego, nie spodzie-
wają się jednak, co z tego wyniknie… 
Czy żądny nowych eksperymentów 
Alex, jego sceptyczna żona Doris, no-
woczesna i rozwiązła Bea oraz jej mo-
nogamiczny mąż Christoph, wiedzą, 
na co się decydują? Spotkanie będzie 
dopiero początkiem emocjonujących 
zmian w życiu całej czwórki.
Cena biletów 85 zł.

Redakcja posiada bezpłatne bilety dla czytelników, którzy zadzwonią jako pierwsi 
27 kwietnia między godz. 17.00 a 17.30. Tel. 600293129
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Moja Gazeta Regionalna: W 
ubiegłym roku Praska Giełda 
Spożywcza obchodziła swoje 
25-lecie. Jak wyglądały począt-
ki Giełdy i co udało się osiąg-
nąć przez ten czas?
Janusz Dąbrowski: Początki 
były trudne. Giełda powstała na 
terenach poprzemysłowych, na 
odludziu, gdzie nie było prak-
tycznie żadnej infrastruktury, 
np. brakowało linii telefonicznej, 
dróg i możliwości dojazdu środ-
kami transportu miejskiego. Po-
woli cywilizowaliśmy te tereny, 
stawaliśmy się częścią miasta. 
Uważamy, że także dzięki nam 
ta część Ząbek rozrosła się.
Biznes zaczął się bardzo skrom-
nie, na terenie o powierzchni 
około 1 ha. To były lata 90-te, 
kiedy brakowało kapitału, nie 
brakowało jednak dobrych po-
mysłów. Zapał i ciężka praca za-
łożycieli PGS sprawiły, że już po 
kilku miesiącach Giełda stała się 
rozpoznawalnym podmiotem 
gospodarczym w Warszawie. Z 
czasem, wzorem zagranicznych 
rynków hurtowych, zarząd PGS 
zdecydował o rozpoczęciu bu-
dowy dużych obiektów handlo-
wych, bardziej zaawansowanych 
z punktu widzenia sanitarnego 
i organizacyjnego. Dziś Giełda 
zajmuje prawie 12 ha i funkcjo-
nuje na niej blisko 100 produ-
centów i dystrybutorów.

Co zdecydowało o tym, że 
Giełda tak się rozwinęła? Prze-
cież w Warszawie nie brakowa-
ło konkurencji?
W początkowym okresie roz-
woju Giełdy zarząd podjął 
strategiczną decyzję, by dzia-
łalność tego rynku hurtowego 
oprzeć nie tylko na owocach 
i warzywach, jak to robili nasi 
konkurenci, ale także na takich 
produktach jak mięso i nabiał. 

Pozyskanie pierwszej hurtowni 
mięsnej uważamy na moment 
przełomowy w historii Giełdy. 
Obecnie takich hurtowni jest 
kilkanaście i dzięki nim nasza 
pozycja na warszawskim rynku 
jest bardzo silna. 
Kolejnym atutem Praskiej Gieł-
dy Spożywczej jest umiejętność 
dostosowywania się do zmie-
niającego się rynku. Gdy trzeba 
było zaoferować większe wolu-
meny i dowozić je do punktu 
detalicznego, na Giełdzie po-
wstały większe obiekty handlo-
we, a operatorzy zakupili sprzęt 
transportowy. Kiedy na rynku 
pojawiło się wyraźne zapotrze-
bowanie ze strony kanału HoRe-
Ca, hurtownicy bardzo szybko 
odpowiedzieli ofertą skierowaną 
dla tego typu odbiorców. Dzięki 
tej elastyczności nasi operatorzy 
potrafią sprawnie stawiać czoła 
tak potężnym konkurentom jak 
dyskonty i sieci hurtowni.

Wspomniał Pan, że to dzięki 
Giełdzie rozwinęła się ta część 
miasta Ząbki. Jakie znaczenie 
ma zatem PGS dla okolicznych 
mieszkańców? 
Na początku lat 90-tych, kiedy 
ruszał nasz rynek hurtowy, ob-
szar południowych Ząbek był 
terenem bardzo zaniedbanym, 
często służącym za dzikie wysy-
piska śmieci. Jak wspomniałem, 
brakowało dróg i telefonów, 
można powiedzieć, że przysło-
wiowo „hulał tu wiatr”. Dziś 
trudno uwierzyć, że w takich 
warunkach można było prowa-
dzić biznes.
Wraz z rozwojem Giełdy, stop-
niowo likwidowano wysypiska, 
rekultywowano tereny poprze-
mysłowe, rozbierano stare ba-
raki. Z czasem te tereny zaczęły 
pozyskiwać nowych inwestorów,  
powstawały nowe osiedla miesz-

kaniowe. Nie będzie chyba prze-
sadą jeśli powiem, że obecnie ta 
część Ząbek to jeden z najwięk-
szych placów budowy aglomera-
cji warszawskiej.
Giełda od początku swojego ist-
nienia odgrywa jednak jeszcze 
inną, szczególnie ważną rolę dla 
mieszkańców okolicy. Nasz ry-
nek hurtowy zawsze podejmo-
wał działalność polegającą na 
wsparciu inicjatyw społecznych, 
kulturalnych i sportowych, i to 
nie tylko o zasięgu lokalnym, ale 
nawet ogólnopolskim. 

Czy może powiedzieć Pan coś 
więcej na temat tej działalno-
ści?
W początkowym okresie pole-
gała ona głównie na dofinanso-
wywaniu wyjazdów kolonijnych 
oraz organizowaniu konkursów, 
jednak wraz z upływem czasu 
Giełda angażowała się w coraz 
to nowe formy takiej działalno-
ści. Obecnie, w ramach społecz-
nej odpowiedzialności biznesu, 
Giełda wspiera placówki wy-
chowawcze i opiekuńcze, spon-
soruje różne formy aktywności 
sportowej oraz funduje nagrody 
w konkursach i plebiscytach. Po-
nadto, organizujemy kiermasze i 
jarmarki oraz promujemy zdro-
wą żywność.
Nie sposób też nie wspomnieć 
o naszej sztandarowej imprezie, 
jaką są Dni Produktów Trady-
cyjnych Polskie Smaki.

Patrząc na powodzenie tej im-
prezy wydaje się, że jest ona 
przysłowiowym „strzałem w 
dziesiątkę”. Jak zrodził się po-
mysł na Polskie Smaki?
Jeżdżąc po wsiach i miastecz-
kach Mazowsza, zauważyłem 
duże zainteresowanie żywnością 
tradycyjną. Wielu rolników i go-
spodyń produkowało żywność, 

wykorzystując surowce z włas-
nego gospodarstwa oraz trady-
cyjne receptury. Z drugiej stro-
ny, mieszkańcy dużych miast 
chcieli kupować takie produkty, 
ale nie zawsze mieli gdzie. Tak 
zrodził się pomysł, by zorgani-
zować imprezę, na której jedni i 
drudzy mogliby się spotkać. 
Już pierwsza edycja Polskich 
Smaków okazała się sukcesem. 
Obecnie, po 10 latach, wciąż 
mamy nowe pomysły. W tym 
roku planujemy zaprezentować 
Smaki Podkarpacia pod hasłem 
„Smaczne, bo Podkarpackie”. 

Mówił Pan, że Praska Gieł-
da Spożywcza wspiera domy 
dziecka i prowadzi akcje cha-
rytatywne. Na czym polega ta 
działalność?
Co roku, wspólnie z Telewizyj-
nym Kurierem Mazowieckim 
lub z Teleexpresem, organizuje-
my akcję „Dar Serca”, która po-
lega na wsparciu jednego domu 
dziecka, za każdym razem in-
nego. W ramach tej akcji nasi 
operatorzy przekazują placówce 
opiekuńczej żywność pocho-
dzącą z własnych hurtowni. Za-
oszczędzone w ten sposób pie-
niądze dyrekcja placówki może 
wykorzystać na inne cele, np. 
wyjazd wakacyjny podopiecz-
nych. Ponadto, hurtownie z Pra-
skiej Giełdy Spożywczej włącza-
ją się w organizowaną co roku 
Świąteczną Zbiórkę Żywności, 

w której nasza Giełda jest part-
nerem Banków Żywności. War-
to też wspomnieć o aukcji cha-
rytatywnej obrazów malarskich 
i rękodzieła, z której dochód 
przeznaczony jest na rzecz Koła 
Pomocy Dzieciom i Młodzieży 
Niepełnosprawnej TPD w Ząb-
kach. Aukcja ta odbywa się co 
roku, przy okazji obchodów ju-
bileuszu powstania Giełdy.

Czy poza działalnością chary-
tatywną PGS podejmuje inne 
aktywności w ramach społecz-
nej odpowiedzialności bizne-
su?
Tak, jest ich wiele. Wymienił-
bym tu działalność na rzecz 
kultury, na przykład poprzez 
organizowanie wystaw. Dwie z 
nich: „Polskie Karczmy” i „Pol-
skie Jarmarki”, prezentowane 
były w wielu miastach Polski, a 
tę ostatnią można było obejrzeć 
także w Senacie RP. Ponadto, 
organizujemy różnego rodza-
ju konkursy dla młodzieży, np. 
konkurs malarski „Ząbki Miasto 
Ogród”, fotograficzny „Ząbki w 
moim obiektywie”, czy plastycz-
ny „Owocolandia – kraina wita-
min”. Ten ostatni, organizowany 
wspólnie z Agencją Rynku Rol-
nego, miał zasięg ogólnopolski.  
Od kilku lat jesteśmy mecena-
sem sztuki, jako inicjator, współ-
organizator i fundator. Tak było 
w przypadku  Festiwalu Kolęd i 
Pastorałek Młodzież Mazowsza 

u Wrót Stajenki. Od niedawna 
sponsorujemy Ogólnopolski Fe-
stiwal Piosenki Musicalowej im. 
George’a Gershwina w Ząbkach. 
Wśród imprez ogólnopolskich, 
których jesteśmy sponsorem, 
warto też wymienić takie wyda-
rzenia jak wybór „Wójta Roku”, 
czy „Olimpiadę Młodych Pro-
ducentów Rolnych”.
To jeszcze nie wszystko. PGS 
wspiera także imprezy sportowe. 
Na co dzień, jesteśmy sponso-
rem zespołu Siatkarz Ząbki.

Wiele osób i instytucji liczy na 
Waszą pomoc…
Chcielibyśmy, by każdy, kto 
zwraca się do nas, mógł uzy-
skać wsparcie, niestety nasze 
możliwości są ograniczone. Nie 
na każdą prośbę możemy odpo-
wiedzieć, choć staramy się być 
wrażliwi na potrzeby innych. 
Takie jest życie, choć przyznam, 
że jako radnemu miasta Ząbki 
jest mi szczególnie przykro od-
mawiać pomocy.

Czy są pomysły na dalszy roz-
wój Praskiej Giełdy Spożyw-
czej?
Barierą w rozwoju Giełdy 
jest obecnie ograniczona po-
wierzchnia, na której można 
składować towary, brak także 
miejsca na trzymanie zapasu 
buforowego i na kompletowa-
nie towaru. Szacujemy, że na 
terenie Giełdy mamy około 30 
tys. miejsc paletowych – innymi 
słowy tyle palet w halach giełdy 
mogą pomieścić nasi operato-
rzy. Chcemy jednak, by było to 
znacznie więcej. Dlatego planu-
jemy wybudować nowoczesny 
magazyn o powierzchni około 
20 tys. metrów kw. i wysokości 
12 metrów. Obecnie trwają pra-
ce nad projektem. Szacujemy, że 
realizacja inwestycji zakończy 
się w 2020 roku.
Jak widać, Giełda wciąż się roz-
wija. Myślę, że będzie nadal tak 
długo, jak długo będą nowe po-
mysły na jej rozwój. Zaś tych z 
pewnością nie zabraknie.

ROZWÓJ DLA SPOŁECZEŃSTWA
rozmowa z Januszem Dąbrowskim, dyrektorem Praskiej Giełdy 
Spożywczej, radnym Miasta Ząbki
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Porady Księgowo-Prawne

Podwyższenie limitu zwolnienia 
podatkowego do 200 000 zł

WYCIĄG  Z  OGŁOSZENIA  O  PRZETARGU

Burmistrz Miasta Ząbki 
ogłasza pierwszy  przetarg ustny 

nieograniczony na sprzedaż 
nieruchomości gruntowej, 

oznaczonej w ewidencji gruntów 
i budynków jako działka 

ewidencyjna nr 5 z obrębu 0032, 
03-08 o pow. 3 351 m2, położonej 
w Ząbkach przy ul. Wyzwolenia 

objętej księgą wieczystą 
Nr WA1W/00133493/5.

Przetarg odbędzie się dnia 20.06.2017 r. (wtorek) 
o  godz.  1200 w  sali konferencyjnej Urzędu Miasta Ząbki, 
przy ul. Wojska Polskiego 10.

Cena wywoławcza nieruchomości wynosi: 1 559 000 zł
+ obowiązujący podatek VAT.

Wadium: 100 000 zł.

Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłacenie wa-
dium do dnia 13 czerwca 2017 r. na konto urzędu: Bank 
Handlowy 35 1030 1016 0000 0000 9290 1041 (liczy się 
data wpływu środków na konto).
Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Prze-
strzennego Miasta Ząbki, nieruchomość jest położona 
w obszarze przeznaczonym do zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej, dodatkowo znajduje się w strefie kon-
serwatorskiej miasta – ogrodu. Lokalizacja nieruchomości: 
południowa część Miasta Ząbki, ok 10 km od centrum War-
szawy. Komunikacja: Koleje Mazowieckie, komunikacja 
autobusowa (ZTM Warszawa), komunikacja autobusowa 
Ząbki.

Pełna treść ogłoszenia i szczegółowe informacje do-
stępne są na stronie bip.zabki.pl/ (w zakładce Przetargi) 
oraz w siedzibie Urzędu Miasta Ząbki przy ul. Wojska Pol-
skiego 10, tel.(22) 5109 744 do 748.

Burmistrz Miasta Ząbki
Robert Perkowski

Z początkiem roku 2017 
zwiększony został limit zwol-
nienia od podatku sprzedaży 
dokonywanej przez podat-
ników, u których wartość 
sprzedaży opodatkowanej nie 
przekroczyła łącznie w po-
przednim roku podatkowym 
kwoty 200 000 zł (art. 113 ust. 
1 ustawy o VAT). Wartość li-
mitu, określona jest w kwocie 
netto, czyli bez podatku VAT. 

Do końca 2016 r. limit 
tego zwolnienia wynosił 
150 000 zł lub proporcjonalną 
część tej kwoty w przypadku 
podatników rozpoczynają-
cych w trakcie roku podatko-
wego wykonywanie czynności 
podlegających opodatkowa-
niu.

Do limitu zwolnienia nie 
wlicza się:
- jeśli czynności te nie mają 
charakteru transakcji pomoc-
niczych
1. Wewnątrzwspólnotowej do-

stawy towarów, sprzedaży 
wysyłkowej z terytorium 
kraju oraz sprzedaży wysył-
kowej na terytorium kraju;

2. Odpłatnej dostawy towa-
rów i odpłatnego świadcze-
nia usług, które są zwolnio-
ne przedmiotowo z VAT, z 
wyjątkiem:
•	 transakcji związanych z 

nieruchomościami,
•	 usług, o których mowa 

w art. 43 ust. 1 pkt. 7, 12 
i 38-41,

•	 usług ubezpieczeniowych
3. odpłatnej dostawy towa-

rów, które na podstawie 
przepisów o podatku do-

chodowym są zaliczane 
przez podatnika do środ-
ków trwałych oraz wartości 
niematerialnych i prawnych 
podlegających amortyzacji. 

Obecnie ze zwolnienia z 
VAT korzystają przedsiębior-
cy, których wartość sprzeda-
ży nie przekroczyła łącznie 
w poprzednim roku podat-
kowym kwoty 200  000 zł. Ze 
zwolnienia tego mogą sko-
rzystać również osoby, które 
rozpoczynają działalność go-
spodarczą, o ile przewidywa-
na sprzedaż opodatkowana 
nie przekroczy określonego 
limitu, który w tym przypad-
ku oblicza się proporcjonalnie 
w stosunku do okresu prowa-
dzenia działalności gospodar-
czej: 200 000 zł x LD/365 (LD 
–oznacza liczbę dni prowa-
dzenia działalności gospodar-
czej, jaka pozostała do końca 
roku).

Zgodnie z art. 18 ust. 1 i 
2 ustawy nowelizującej z 1 
grudnia 2016 r., z podwyższo-
nego limitu zwolnienia mogą 
skorzystać również niektórzy 
podatnicy, u których war-
tość sprzedaży, w roku 2016 
przekroczyła obowiązujący 
limit. Ze zwolnienia tego, za 
sprawą przepisów przejścio-
wych mogą skorzystać już od 
1 stycznia 2017 roku, jak rów-
nież w trakcie 2017 r.  Dotyczy 
to:
- podatników, u których w 

2016 roku łączna wartość 
sprzedaży była wyższa niż   
150 000 zł i nie przekroczy-
ła 200 000 zł,

- podatników rozpoczynają-
cych w 2016 roku wyko-
nywanie czynności opo-
datkowanych, u których 
łączna wartość sprzedaży, 
w proporcji do okresu pro-
wadzonej działalności go-
spodarczej, przekroczyła 
150 000 zł i nie przekroczy-
ła 200 000 zł.

Warunkiem skorzystania 
ze zwolnienia podmiotowego 
nie jest jedynie limit obrotu, 
istnieją bowiem podatnicy, 
którzy na mocy ustawy, z góry 
są pozbawieni prawa do zwol-
nienia. Dotyczy to sprzedaw-
ców:
- wyrobów z metali szlachet-

nych lub z udziałem tych 
metali,

- terenów budowlanych,
- budynków, budowli lub 

innych części, w przypad-
kach, o których mowa w 
art. 43 ust. 1 pkt 10 lit. a i b,

- nowych środków transportu,
- towarów opodatkowanych 

podatkiem akcyzowym, 
z wyjątkiem energii elek-
trycznej, wyrobów tytonio-
wych oraz samochodów 
osobowych, innych niż 
nowe środki transportu, za-
liczanych przez podatnika, 
na podstawie przepisów o 
podatku dochodowym, do 
środków trwałych podlega-
jących amortyzacji,

- usług prawniczych,
- usług w zakresie doradztwa ( 

z wyjątkiem doradztwa rol-
niczego z uprawą i hodowlą 
zwierząt, a także związa-
nego ze sporządzaniem 

planu zagospodarowania i 
modernizacji gospodarstwa 
rolnego)

- usługi jubilerskie.
Podatnik, który utracił 

bądź dobrowolnie zrezygno-
wał z prawa do zwolnienia ma 
możliwość jego ponownego 
wykorzystania. Warunkiem 
jest oczywiście nieprzekro-
czenie wspomnianego już 
limitu obrotu wynoszącego 
200 000 zł. 

Poza spełnieniem powy-
żej wymienionych warunków 
dodatkowo musi minąć przy-
najmniej rok, licząc od końca 
roku w którym utracił prawo 
do zwolnienia lub z tego pra-
wa zrezygnował. Wówczas, 
podatnik ma obowiązek do-
konania zgłoszenia aktualizu-
jącego na formularzu VAT-R, 
w terminie 7 dni, licząc od 
dnia, w którym nastąpi zmia-
na. 

Należy jednak pamiętać, 
że działanie takie najczęściej 
będzie się wiązało z koniecz-
nością dokonania korekty 
odliczonego podatku i kilku 
innych niezbędnych formal-
ności. Dotyczy to towarów i 
materiałów, które nie zostały 
sprzedane przed powrotem 
do zwolnienia z VAT, oraz 
środków trwałych i wyposa-
żenia. 

Anna Łuczyńska

http://www.sklodowscy.pl/ak-
tualnosci/warto-wiedziec/pod-
wyzszenie-limitu-zwolnienia-
-podatkowego-do-200-000-zl

GZELLA NET Sp. z o.o. to sieć Delikatesów Mięsno-Wędliniarskich sprzedających 
własne wyroby oparte na tradycyjnych recepturach – Smaczne i Zdrowe!

Doświadczenie i zaangażowanie naszych pracowników tworzą nasz sukces!
W związku z intensywnym rozwojem sieci sprzedaży poszukujemy pracowników.

Jeśli chcesz dołączyć do naszego grona – Zapraszamy Serdecznie!
Bądź naszym wsparciem na stanowisku:

 SPRZEDAWCA  
Miejsce pracy: Sulejówek, Pruszków, Warszawa: Magiczna, Wąwozowa, Kawy

Twoje obowiązki:
• obsługa Klienta zgodna ze standardami naszej firmy • czuwanie nad 
świeżością i właściwą ekspozycją towarów • utrzymywanie porządku i czystości 
w sklepie • obsługa kasy fiskalnej
Wymagamy:
• min. 1 rok pracy w handlu • chęci i pozytywnego nastawienia do pracy • go-
towości do pracy w systemie zmianowym oraz w różne dni tygodnia • książecz-
ki do celów sanitarno-epidemiologicznych (lub gotowości do jej wyrobienia)

Dostaniesz od nas:
• umowę o pracę • wynagrodzenie wypłacane zawsze na czas, zawierające 
m. in. premie i prowizje • szkolenie wprowadzające • deputat mięsno-
-wędliniarski • dodatkowe świadczenia dla pracowników

Aplikacje prosimy kierować na adres: kariera@gzella.pl  
lub kontakt tel. 506 185 336

Uprzejmie informujemy, że na rozmowy zaproszone zostaną tylko wybrane osoby.
Prosimy również o dopisanie klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych 

osobowych zawartych w przesłanej ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do procesu rekrutacji” 
(zgodnie z ustawą z dnia 29 sierpnia 1997r. o ochronie danych osobowych, Dz.U. nr 133, poz.883).



10  ← 8(273)  27 kwietnia 2017  →  GAZETA BEZPŁATNA

- 29 kwietnia będziemy 
obchodzić 73. rocznicę zrzutu 
cichociemnych na placówkę od-
biorczą Imbryk w Kołakowie 
w gminie Dąbrówka. Pamięć o 
bohaterach tamtych dni to nie 
tylko nasz obowiązek, ale i świa-
dectwo naszej dojrzałości i siły – 
mówi Radosław Korzeniewski, 
wójt gminy Dąbrówka. – Hono-
rowy patronat nad uroczystoś-
ciami objął Mariusz Błaszczak, 
Minister Spraw Wewnętrznych i 
Administracji.

Uroczystości rozpoczną się 
o godz. 17.30 startem 2 Noc-

nego Biegu Terenowo-Przeła-
jowego. Pobiegną przedszko-
laki, uczniowie podstawówek i 
gimnazjów. O godz. 20.00 wy-
startuje bieg w kategorii open 
na dystansie 7500 m. Zapisy na 
bieg: http://weller2.gckdabrow-
ka.net.pl/

Na godz. 19.30 zaplano-
wano skoki spadochronowe 
(uzależnione od warunków at-
mosferycznych) w wykonaniu 
członków Związku Polskich 
Spadochroniarzy, w tym żołnie-
rzy Wojsk Specjalnych.

O godz. 22.20, w nocnej 
scenerii, rozpocznie się pokaz 
laserowy. 

– Świetlna animacja przed-
stawi nam szczegóły operacji, któ-
rej finał rozegrał się w Kołakowie 
– mówi Radosław Korzeniewski, 
pomysłodawca urozmaicenia 
obchodów pokazem. – Na niebie 
będziemy oglądać trasę przelo-
tu Liberatora - samolotu, który 
transportował żołnierzy cicho-
ciemnych – z Brindisi przez Bel-
grad, Budapeszt, Kraków, War-
szawę, Radzymin do Kołakowa.

Pokaz zakończy odpalenie 
4 punktów pirotechnicznych 
w barwach biało-czerwonych 
symbolizujących czterech cicho-
ciemnych, którzy wylądowali 
w kołakowskim lesie. W nocy z 
9 na 10 kwietnia 1944 roku na 
spadochronach skoczyli: ppor. 
Stefan Bałuk „Starba”, mjr Ta-
deusz Runge „Osa” kpt. Henryk 
Waniek „Pływak” i kpt. Benon 
Łastowski „Łobuz”. Zrzut odbie-
rali miejscowi żołnierze Armii 
Krajowej. Akcja nosiła krypto-
nim Weller 2.

Program obchodów 73. rocznicy zrzutu cichociemnych w Kołakowie

„Weller2. Kołaków’44”
29 kwietnia 2017 r.

17.30 – rozpoczęcie 2 Nocnego Biegu Terenowo- Przełajowego „Weller 2 Kołaków ‘44”:
17.30 – przedszkola;
17.45 – szkoły podstawowe kl. 1-3;
18. 00 – szkoły podstawowe kl. 4-6;
18.15 – gimnazja; 
19.00  – pokaz skoków spadochronowych (uzależniony od warunków atmosferycznych);
19.30 – złożenie kwiatów pod pomnikiem Chwały Oręża Polskiego; 
20.00 – 2 Nocny Bieg Terenowo- Przełajowy „Weller 2 Kołaków ‘44” kategoria Open;
22.00 – uroczystości oficjalne;
22.20 – pokaz laserowy.
Obchodom towarzyszyć będzie: pokaz grup rekonstrukcyjnych, wystawy plenerowe poświęcone 
żołnierzom Cichociemnym oraz żołnierzom AK, wystawa sprzętu  i ubrań z epoki oraz umundu-
rowania żołnierzy GROM, park linowy, pokaz gier planszowych, stanowiska animacyjno-eduka-
cyjne dla dzieci oraz ognisko z wojskową grochówką.

Chwała Bohaterom. Kołaków’44
Uroczystości urozmaicą 

wydarzenia dedykowane dzie-
ciom, młodzieży i dorosłym, 
m.in. wystawa dot. historii 
cichociemnych i żołnierzy Ar-
mii Krajowej, którzy odbierali 
zrzut; park linowy; projekto-
wanie pocztówek z pamiątko-
wym stemplem czy też pokaz 
gier planszowych. Scenariusz 
uroczystości umiejętnie łączy 
elementy patriotyczne z ele-
mentami edukacyjnymi mają-
cymi zapewnić dobre spędzenie 
czasu. 

- Serdecznie zapraszam Pań-
stwa do uczczenia tej rocznicy 
razem z nami. Zastanówmy się 
wspólnie podczas tych obchodów, 
co dla nas dzisiaj znaczy słowo 
bohater – mówi wójt Dąbrówki 
Radosław Korzeniewski.

Obchody rocznicy groma-
dzą mieszkańców gminy Dą-
brówka w Kołakowskim lesie 
od kilkunastu lat. Brał w nich 
udział także ppor. Stefan Ba-
łuk. Teraz do Kołakowa chętnie 
przyjeżdża wdowa po podpo-
ruczniku pani Danuta Bałuk. 

Kołaków w gminie Dą-
brówka. Sobota, 29 kwietnia 
2017 r. Początek godz. 17.30.

Organizator: Wójt Gminy 
Dąbrówka Radosław Korze-
niewski

Współorganizatorzy: 
Gminne Centrum Kultury 

i Gminna Biblioteka Publiczna 
w Dąbrówce, Fundacja SPRZY-
MIERZENI z GROM, Funda-
cja im. Cichociemnych Spa-
dochroniarzy Armii Krajowej, 
Fundacja „Skrzydła Chwały”.

Sponsor: Orlen
Darczyńca:  Fundacja 

PGNiG

Partnerzy: Instytut Pamię-
ci Narodowej, Biuro Historii 
i Tradycji Policji KGP, Mię-
dzyszkolny Uczniowski Klub 
Sportowy „MUKS Dąbrówka”, 
Publiczne Gimnazjum im. Ta-
deusza Kościuszki w Dąbrów-
ce, Klub historyczny im. Armii 
Krajowej w Radzyminie, I LO 
PUL w Wołominie 

Partnerzy techniczni: 
DRONPORT, J.D. Inżynieria 
Ruchu 

Gminne Centrum 
Kultury w Dąbrówce
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WYDAWCA: AB PERFEKT

REDAKTOR NACZELNA:
URSZULA SZALIŁOW

Dyżur redakcyjny: 
tel. 600 29 31 29

ADRES REDAKCJI:
Ząbki, ul. Wojska Polskiego 1

e-mail: redakcja@regionalna.waw.pl
e-mail: reklama@regionalna.waw.pl

Redakcja zastrzega sobie prawo do skra-
cania tekstów i zmiany tytułów.
Materiałów nie zamówionych nie zwra-
camy. Za treść ogłoszeń nie odpowia-
damy.

PRACA

• Zatrudnię do sklepu spożywczego 
w Zielonce. Tel. 22 781 94 58

• Zatrudnię krawcową do szycia 
zasłon, firan w Rembertowie. 
Tel. (22) 612 88 68, 602 725 222

• Zatrudnię brukarzy. Tel. 512 28 92 77
• Zakład fryzjerski w Ząbkach zatrudni 

fryzjerkę. Tel. 668 286 201

• „KONKRET WARS” - Dozór Mienia. Ochro-
na stała i doraźna. Powiat wołomiński 
i legionowski. Tel. 669 007 971

• USŁUGI PORZĄDKOWE. Sprzątanie 
mieszkań, biur, sklepów, klatek schodo-
wych. Mycie okien. Tel. 609 476 521

Radio FAMA Wołomin poszukuje osoby 
na stanowisko przedstawiciel handlowy. 
CV prosimy przesyłać na adres mailowy 
wolomin@radiofama.com.pl

• Sprzedam wagę zegarową 600 kg., 
stół 2 x 1,5.m. Tel. 600 87 11 85

SKUP, SPRZEDAŻ

REKUPERATORY,
KLIMATYZATORY

BUDOWLANE

GEODETA
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl

Mapy do celów projektowych 
i prawnych, podziały i rozgraniczenia, 

wznowienie granic.

USŁUGI

Toczenie, frezowanie, 
konwencjonalne CNC, TIG, 3D, 

koła zębate wykonuje TOK-FREZ, 
Wołomin, ul. Łukasiewicza 7, 

tel. /22/ 787-61-80

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW, SZYBKO, 
TANIO, SOLIDNIE 502-053-214 

Posadzki miksokretem, 
zacieranie mechaniczne. 

Tel. 797 357 222

Docieplanie budynków - 
doświadczone ekipy - 602-482-572

TARTAK - Nadma, Jaworówka 44
Tel. 514 202 038, 882 840 184

Drewno opałowe, kominkowe, 
brykiet, pelet. 

Tarcica, deska, więźba dachowa, 
szalówka. Transport

www.opaltartaknadma.pl

Zatrudnię piekarza lub pomoc 
i kobietę na nocną zmianę. 
Dąbrówka, Tel. 601337495

Remonty, wykończenia 
wnętrz, docieplenia poddaszy 
- profesjonalnie i terminowo - 

602-482-572

Auto części Volkswagen, Audi
Tel. 512-008-626

Wiktorów koło Radzymina,
ul. Radosna 18

Murarz z ekipą - dobre ceny 
i terminowość - 602-482-572

NIERUCHOMOŚCI

MOTORYZACJA

• Sprzedam mieszkanie w Rembertowie, 
45 m kw., dwupoziomowe, bezpośrednio, 
tel. 601 851 504

• Sprzedam hotel pracowniczy w  Oku-
niewie. Powierzchnia 1150 m kw., 
powierzchnia działki 1400 m kw. 

  Tel. 660 795 386

PRZEPROWADZKI
TRANSPORT

www.trans-mart.pl
tel. 22 781-60-03, kom. 601 911 362

Haki, tłumiki, mechanika: 
Zielonka, ul. Poniatowskiego 49

tel. (22) 7611026

Zakład Kamieniarski wykonuje: 
nagrobki, parapety, schody. 
Wołomin. Tel. 502 472 396

Cyklinowanie, piaskowanie, 
malowanie. Tel. 534085324

Badanie fizykochemiczne wody,
filtry do wody. Tel. 783 800 800

Kasacja samochodów, skup złomu, 
sprzedaż części, naprawa samocho-
dów, zbiórka sprzętu AGD i RTV. 
JAN TOKARSKI, Poświętne, ul. Szkol-
na 11. Tel./fax: (22) 787-11-65, 668-
46-90-13, 507-01-79-12

Tanie spanie od 9 zł za dobę. 
Grupy od 6 osób. 

Kontakt i informacja: 
Tel. 22 787 82 03,

600- 500- 401

BIUROWE

SKUP AUT
Kupię każdy samochód 
osobowy i dostawczy, 
również rozbity i bez 

dokumentów. 

Tel. 789 090 573

Polski węgiel, orzech, groszek, miał 
i kruszywo. L. Czumaj, tel. 601 424 209

Zatrudnię krawcową do poprawek kra-
wieckich w Ząbkach. Tel. 602 304 503

Sprzedaż kostki granitowej, piachu 
wiślanego, żwiru i tłucznia, wybu-
rzenia i rozbiórka różnych obiektów.
Tel. 604 405 826

Przy Orlej
Gabinet Weterynaryjny

pon.-pt. 9.00 - 20.00, sobota 10.00 - 16.00
Ząbki, ul. Orla 20

Tel. (22) 799 23 35, kom. 505 077 525 
www.weterynarz-zabki.waw.pl

Zatrudnię do pracy w cukierni 
w Trojanach z możliwością 

zakwaterowania. Tel. 502 617 823

AUTO-GAZ, montaż, serwis 
mechanika pojazdowa, 

wieloletnie doświadczenie, 
FHU „Wiktor” Trojany 37 B 

606 992 461
www.fhu-wiktor.com.pl

STUDNIE Paweł Folman 
Tłuszcz - ul. Kolejowa 4

pawelfolman@interia.pl
tel. 604211417

BRUKARSTWO
podwórza, podjazdy,opaski, chodniki, 

odwodnienia terenu, parking itd.
schody, tarasy, palisady

Grzegorz Lewandowski, Dąbrówka, 
Trojany 83a, tel. 512289277

WYRÓB I SPRZEDAŻ 
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH 

– E.Kalicki. Ogrodzenia betonowe, 
pustaki łupane, stropy Teriwa. 

Atrakcyjne ceny. 
Tel. (22) 799 93 89, 604 555 651

kamień polny, łupany, ogrodzenia, 
grille, altany, układanie kostki brukowej

Krzysztof Kozłowski
tel. 663 4162 95; www.e-kamyk.pl 

Usługi remontowo - 
wykończeniowe, glazura, 

terakota, gipsowanie, 
malowanie, hydraulika i panele. 

Tel. 606 826 224

Wynajmę niewielki domek z 
działką i dwoma pokojami. 

Wołomin i Kobyłka.
Tel. 573 093 332



Po wystąpieniach okolicz-
nościowych, gratulacjach i ży-
czeniach złożonych członkom 
Akademii przez burmistrza 
Rembertowa Mieczysława Go-
lónkę i przewodniczącego Rady 
Dzielnicy Stanisława Kowalczu-
ka głos zabrała Monika Duba-
nowska, dyrektor Ośrodka Po-
mocy Społecznej. Przedstawiła 

ona historię powstania Rem-
bertowskiej Akademii Seniora 
oraz jej osiągnięcia. Podkreśliła, 
że Klub RAS powstał dzięki ini-
cjatywie i zaangażowaniu sa-
mych słuchaczy, przy wsparciu 
władz dzielnicy oraz wielu osób 
dobrej woli. Słuchaczami RAS 
są osoby w wieku emerytalnym, 
obecnie Akademia liczy ponad 

300 członków, którym oferuje 
różnorodne formy aktywności: 
wykłady i zajęcia fakultatywne.

Podczas uroczystości se-
niorzy zaprezentowali próbkę 
swojego talentu: przed licznie 
zgromadzonymi gośćmi wy-
stąpił chór RAS, obejrzeliśmy 
również pokaz tańca izrael-
skiego, rosyjskiego i amery-

Jubileusz RAS
19 kwietnia br. w Sali Widowiskowo-Konferencyjnej Akademii Sztuki Wojennej (dawniej: AON) 
odbyła się uroczystość związana z 10. rocznicą powstania Rembertowskiej Akademii Seniora. 

kańskiego. Próbkę swojego 
talentu zaprezentował też 
młody akordeonista Witold 
Zyga – uczeń V klasy Ogólno-
kształcącej Szkoły Muzycznej 
I stopnia przy ul. Niepołomi-
ckiej 26, mieszkaniec Rember-
towa. Z kolei soliści i orkiestra 
Sinfonia Nova zaprosili nas w 
niezwykły klimat cieszących 

się niezmienną popularnością 
piosenek Kabaretu Starszych 
Panów. Był również tort jubi-
leuszowy ufundowany przez 
cukiernię Putka, a w kuluarach 
można było zobaczyć wystawę 
prac członków Rembertowskiej 
Akademii Seniora. 

Red.

Wystawa prac słuchaczy RAS

Występ chóru RAS

Burmistrz Rembertowa Mieczysław Golónka i przewodniczący rady dzielnicy Stanisław Kowalczuk 
w towarzystwie osób szczególnie zasłużonych dla RAS: dyr. OPS Moniki Dubanowskiej, przewod-
niczącej samorządu Danuty Zawadzkiej, Małgorzaty Szeląg, Beaty Humięckiej i Leszka Korneluka


